
به دلیــل عملیات  آزادی  ورزشــگاه 
و  لیگ  در  میزبانی  توانایی  بازســازی 
بازی های ملی را بــرای فصل پیش رو 

ندارد.
ورزشگاه آزادی تهران امسال برای برگزاری 
مســابقات لیگ برتر و همچنیــن برگزاری 
مرحله سوم مسابقات مقدماتی جام جهانی 
2026 دچــار چالش بزرگی شــده اســت. 
بازی هــای تیم ملــی و تیم های اســتقلال 
و پرســپولیس در آســیا و لیگ برتر در این 
ورزشــگاه بزرگ برگزار می شــد اما امسال 
ورزشــگاه آزادی به دلیل استانداردســازی 
نمی توانــد در بازی هــای ابتدایی لیگ برتر 

مهمان حریفان باشد.
البتــه این موضوع تنها مختص اســتقلال و 
پرسپولیس نیســت و تیم ملی هم احتمالاً 
برای بازی شهریورماه باید ورزشگاه دیگری 
معرفی کند. در این شــرایط ورزشگاه تختی 
جایگزین آزادی شد تا استقلال و پرسپولیس 
در هفته هــای ابتدایی در این ورزشــگاه از 

حریفان خــود پذیرایی کنند.  این در حالی 
است که در سال های گذشته و دوران وزارت 
مسعود سلطانی فر در سال 1398 بودجه 10 
میلیارد تومانی برای ترمیم این ورزشگاه در 
نظر گرفته شد که البته در آن زمان ورزشگاه 
تختی ترمیم نشــد تا اینکه بلافاصله پس از 
اعلام حضور ســرخابی ها در ورزشگاه تختی 
کار استانداردســازی این ورزشــگاه آغاز و 

بخشی از این کار هم انجام شد.
 طبق ادعای مســئولان، ورزشگاه تختی 90 
درصد آماده برگزاری مسابقات است و برای 
تجهیز 100 درصدی ورزشگاه باید تیم های 
استقلال و پرسپولیس مبلغی پرداخت کنند. 
مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال دیروز 
این مبلغ را اعلام کرد، براین اســاس دو تیم 
اســتقلال و پرسپولیس برای بازی در تختی 
باید در اســرع وقت 1۷ و نیــم میلیارد به 

ورزشگاه تختی بدهند.
 این 2 باشــگاه پیش از ایــن برای برگزاری 
دیدارهای خانگی خود در ورزشــگاه آزادی 

مبلغــی بابت اجاره این ورزشــگاه پرداخت 
می کردنــد اما حــالا طبق ادعــای رئیس 
فدراســیون فوتبال دو تیم باید مبلغ 1۷ و 
نیم میلیــارد تومان برای تجهیز ورزشــگاه 

پرداخت کنند.
این در حالی است که دو تیم پایتخت نشین 
علاوه بر این مبلغ باید بابت اجاره ورزشــگاه 
تختی هم مبلغی واریز کنند و حالا مشخص 
نیســت این 35 میلیارد تومــان در کجا و 

چگونه هزینه خواهد شد.
درســت بعد از اخبــار در مورد بازســازی 
ورزشگاه آزادی و مشکلاتی که برای میزبانی 
تیم های اســتقلال و پرسپولیس و تیم ملی 
وجود دارد یک خبر قابل تامل منتشــر شد؛ 
عربستان آماده میزبانی جام جهانی 2034! 
در حالی که تیم های ایرانی انگشت شماری 
اســتادیوم اســتاندارد دارن عبستانی ها که 
در ســال های اخیر پیشــرفت چشمگیری 
در فوتبــال داشــته خود را آمــاده میزبانی 
برای جام جهانی 2034 می کند. بازســازی 

ورزشگاه ها در همه جای دنی مرسوم است 
و می توان به سانتیاگو برنابئو به عنوان یکی 
از آخریــن مثال های این کار اشــاره کرد. 
عملیات بازسازی برنابئو از سال 2019 آغاز 
شــد که عواملی مانند کرونا و جنگ اکرانی 
و روســیه اتمام کار را به تعویق انداخت. در 
نهایت پادشاه اروپا با هزینه ای به مبلغ 1.۷ 
میلیارد یورو کار را به پایان رســاند و مجهز 
ترین ورزشــگاه جهان را طی حدود 3 سال 

به پایان رساند.
شــاید مقایســه آزادی با برنابئو فرا فانتزی 
باشد، پس به خاور میانه می آییم. عربستان 
که با بازیکنان بزرگ اروپایی در ســال های 
اخیر بسیار ســر زبان ها افتاده در 160 روز 

ورزشگاه ساخته است! 
درست شنیدی ساخت نه بازسازی! ورزشگاه 
کینگــدام آرنا )بــه عربی: ملعــب المملکة 
ارینا( )به فارسی: ورزشــگاه پادشاهی آرنا( 
یک ورزشــگاه چند منظوره در شهر ریاض 
این  اســت.  عربســتان ســعودی  پایتخت 
ورزشــگاه در ســال 2023 ســاخته شد و 
گنجایش 30/000 نفر را دارد و در 180 روز 

ساخته شد. 
به گزارش خبر آنلاین، این ورزشگاه بیش از 
30000 جایگاه از جمله 20 جایگاه وی آی 
پی را در خود جای می دهد. دارای یک سقف 
جمع شــونده و یک صفحــه ویدئویی چهار 
طرفه است که در مرکز آن آویزان شده است. 
این در حالی است که ما درست در پایتخت 
ایران تنها یک ورزشــگاه از 50 ســال پیش 
تا کنون داریم کــه حالا به وضعیت بحرانی 
رسیده اســت. در شرایطی مسوولین ورزش 
تا به امروز قول های زیادی برای بازســازی 
ورزشگاه آزادی داده اند که متاسفانه به دلیل 

نبود اعتبارات به سرانجام نرسیده است. 
کیومــرث هاشــمی وزیــر ورزش و جوانان 
نیز در آخرین اظهــار نظر خود در خصوص 
بازسازی اســتادیوم آزادی این قول را داده 
که امســال در قانون بودجه 1403  هزار و 
دویست میلیارد تومان برای مجموعه آزادی 
پیش بینی شده که اســتادیوم بخشی از آن 
اســت که با این مبلغ تمام مشــکلات حل 

خواهد شد.

همچنان خبــری از جذب دروازه بان و 
مدافع چپ جدید برای پرســپولیس 
نیست و فهرســت این تیم در آستانه 
بیســت وچهارم شــرایط  لیگ  آغاز 

ویژه ای دارد.
به گــزارش فوتبــال 360، سرخ پوشــان 
پایتخت بعد از گذراندن دوران آماده سازی 
پیش فصل خــود در تهران، مهیای ســفر 
بــه ترکیــه شــده اند و قرار اســت اردوی 
آماده سازی سرخ پوشان در این کشور برگزار 
شود. البته که پیشتر قرار بود پرسپولیسی ها 
عازم هلند شوند اما فرآیند اداری این سفر 
به درازا کشــید و همین مسئله باعث شد 
تا در مسیری مشابه اســتقلال و سپاهان، 
شاگردان خوان کارلوس گاریدو هم اردوی 
پیش فصل خود را در کشور ترکیه پشت سر 
بگذارند و در این کشــور مهیای حضور در 

لیگ بیست وچهارم شوند.
پرسپولیســی ها در شــرایطی امشب عازم 
استانبول هســتند که فهرســت بازیکنان 
ایــن تیــم هنــوز تکمیل نشــده و تلاش 
مدیران باشــگاه برای رفع نقاط ضعف فعلًا 

بی سرانجام بوده است.
مهم ترین چالش سرخ پوشــان پایتخت در 
بازار تابســتانه بعد از جذب ایوب العملود، 
فرشاد احمدزاده و البته علی علیپور، تقویت 
خط دروازه و ســمت چپ خط دفاع است 
و در این مســیر، رایزنی های سرخ پوشــان 
پایتخت برای خریــد بازیکن جدید بی ثمر 

بوده و همچنان جای خالی علیرضا بیرانوند 
و عبدالکریم حسن به همراه علی نعمتی در 

فهرست پرسپولیس دیده می شود.

از منتفی شدن گزینه های 
داخلی تا فرآیند پیچیده جذب 

دروازه بان خارجی!
پرســپولیس  تیم  رضا درویش، مدیرعامل 
رسماً اعلام کرد که انتقال محمدرضا اخباری 
به جمع سرخ پوشان پایتخت منتفی شده و 
براساس آخرین خبرها، پرسپولیسی ها دیگر 
به دنبال استخدام دروازه بان داخلی نیستند.  
در روزهای گذشته نام چهره های مختلفی 
مطرح شــده امــا هنوز خبــری از امضای 
قرارداد با دروازه بان جدید نیســت. در این 
میان گفته می شود که با یکی از گزینه های 
خارجی مدنظر، توافقــات نهایی هم انجام 
شده اما مشکلات قراردادی او و اضافه شدن 
این دروازه بان از دوم شهریورماه، انتقال اش 
را منتفی کرده و طبق آخرین خبرها، قرار 
است در اردوی ترکیه، شرایط 2 دروازه بان 
خارجی بررسی شود و ســرانجام جانشین 

بیرانوند معرفی گردد!

هیچ کدام از 3 گزینه خبرساز 
پرسپولیسی نشدند!

عبدالکریم حســن در کنار علــی نعمتی، 
2 مدافع چپ فصل گذشــته پرســپولیس 
هســتند که از جمع سرخ پوشــان پایتخت 
جدا شــده اند و تلاش ها تقویت سمت چپ 

خط دفاعی پرسپولیس فعلًا ثمری نداشته 
است؛ به طوری که با وجود رایزنی های انجام 
شــده در مســیر جذب یحیــی عطیه الله، 
مارســلو ســوارز و البته میلاد محمدی، با 
هیچ کدام از این 3 بازیکن توافق نشــده و 
انتقال شان به پرسپولیس منتفی شده است. 
در ایــن میان گفته می شــود قرار اســت 
گزینه های جدیدی از سوی گاریدو معرفی 
شــوند و در اردوی ترکیــه، مذاکــرات با 
چهره های مدنظر سرمربی اسپانیایی پیش 

خواهد رفت.
معمای سهمیه خارجی پرسپولیس

امروز در  پایتخت  مدیرعامل سرخ پوشــان 
مصاحبه اش تاکید کرد که مشــکل کاهش 
سهمیه پرسپولیس در حال حل شدن است 
و پرسپولیســی ها می توانند )1+5( بازیکن 

خارجی در فصل جدید در فهرســت خود 
داشته باشــند؛ آن هم در حالی که براساس 
قوانین فصل گذشته، به دلیل عدم استفاده 
از وحدت هنانوف و نبیل باهویی )براساس 
چارچوب تعریف شــده(، 2 سهمیه خارجی 
از سرخ پوشــان کسر شــده که این مسئله 
می تواند وضعیت خریدهای پرسپولیس در 
بازار تابستانه را تحت الشعاع قرار بدهد و در 
این میان باید دیــد کارگروه نقل وانتقالات 
چه واکنشــی بــه اظهارات رضــا درویش 
خواهد داشــت و آیا سرخ پوشــان پایتخت 
با خیالی آســوده جانشینانی خارجی برای 
بیرانوند و حســن جــذب می کننــد و یا 
وضعیت پرسپولیس در بازار تابستانه با کسر 
2 سهمیه جذب بازیکنان خارجی، بیش از 

پیش پیچیده خواهد شد!

عربستان میزبان جام جهانی؛ ایران به دنبال بازسازی آزادی

حقیقتی تلخ درباره فوتبال ایران

فعلا همه چیز روی هواست

وضعیت پیچیده لیست خرید پرسپولیس

سه قهرمان جهان تیم ندارند!

21 بازیکن خوب از جمله سه قهرمان جهان، در بازار انتقالات به صورت رایگان 
در دســترس هستند ولی به فاصله کمتر از دو هفته تا شروع لیگ ها هنوز تیم 
ندارند. به گزارش »ورزش ســه«، یک ماه از شــروع نقل و انتقالات تابستانی 
گذشته و بسیاری از فوتبالیست های بعضا خوب بازیکن آزاد هستند. قهرمانان 
جهان مانند سرخیو راموس، متس هوملس و دی ماریا در کنار ماریو هرموسو، 
رابیو، مارکوس آلونسو، ممفیس دیپای و دیگران. دو هفته مانده به شروع لیگ 
ها، تمایل کلی باشگاه ها به صرف هزینه های کم در انتقالات است. بعضی ها مثل 
بارسا، والنسیا، اسپانیول و رایو در لالیگا حتی یک سنت هم خرج نکرده اند. اکثر 
آنها تا آخرین روزهای بازار منتظر می مانند تا با رقم توافقی قرارداد امضا کنند. 
اینجا هنر چانه زنی برای معامله نهایی خودش را نشان می دهد. بازار اسپانیا 30 
آگوست )10 شهریور( بسته می شود. از جمله بازیکنان ارزشمندی که رایگان 
در دسترس هســتند، می توان به سرخیو راموس، هوملس آلمانی یا دی ماریا 
آرژانتینی و آدرین رابیو فرانسوی اشاره کرد که قراردادش با یوونتوس به پایان 
رسید و هنوز تیم بعدی خود را انتخاب نکرده است. در بین این بازیکنان، رابیو 
ارزش بالاتری دارد و ماریو هرموسو نیز بازیکن اسپانیایی با بالاترین ارزش بازار 
)25 میلیون( است. قرارداد هرموسو با اتلتیکو در 30 ژوئن به پایان رسید، یک 

ماه گذشت و در این مدت او با هیچ باشگاهی قرارداد نبست.

خارجی

چه کسی جلودار حسن یزدانی است

یک سایت روســی به ارزیابی شانس قهرمانی حسن یزدانی در المپیک پاریس 
انداخت. به گزارش ایسنا، رقابت های وزن 86 کیلوگرم کشتی آزاد در المپیک از 
حساسیت زیادی برخوردار است. سایت اخبار کشتی داغستان روسیه به بررسی 

شرایط حسن یزدانی برای کسب دومین طلایش در المپیک پرداخت.
شانس های قهرمانی حســن یزدانی )ایران( - قهرمان المپیک )2016(، دارنده 

مدال نقره المپیک )2020(، قهرمان سه دوره جهان )201۷، 2019، 2021( 
دارن کوروگلیف )یونان( - قهرمان سه دوره اروپا )201۷، 2023، 2024(

مایلز امینه )سن مارینو( - دارنده مدال برنز المپیک )2021(، دارنده مدال برنز 
قهرمانی جهان )2023(،  برنده چهار مدال قهرمانی اروپا )2020، 2021، 2023، 
2024(  عثمان نورماگومدوف )آذربایجان( - دارنده ســه مدال مسابقات جهانی  
و دارنده ســه مدال قهرمانی اروپا )2023، 2021 و 2022( عظمت دولتبکوف 

)قزاقستان( قهرمان سه دوره آسیا )2022، 2023، 2024(
آرون بروکــس )آمریکا( چهار کشــتی گیر داغســتانی در ایــن رده به رقابت 
خواهند پرداخت: ماگومــد رمضانوف )بلغارســتان(، دارن کوروگلیف )یونان(، 
عثمان نورماگومدوف )آذربایجان( و جبرئیل شــاخیف )ازبکستان(. از این میان، 
کوروگلیف که زیر نظر گایدار گایداروف، مربی پرافتخار داغســتانی و ملی پوش 
ســابق بلاروس تمرین می کند، احتمالاً بیشترین شــانس را برای کسب مدال 
دارد. این کشــتی گیر 32 ساله اهل ماخاچکالا که فصل گذشته تابعیت خود را 
تغییر داد، به دنبال کسب مدال در این دسته است.  حسن یزدانی شانس اصلی 
قهرمانی در این وزن اســت. او پــس از 8 ماه وقفه به دلیل مصدومیت از ناحیه 
کتف به تشک بازگشــت و در مسابقات رنکینگ مجارستان قهرمان شد. ضمن 
اینکه این کشتی گیر ایرانی هر چهار مبارزه خود را زودتر از موعد به پایان رساند 
و نشان داد که به روزهای خوبش بازگشته است. تنها تقابل کوروگلیف و یزدانی 
روی تشک در سال 2018 در بوداپست انجام شد که کشتی گیر عنوان دار ایرانی 
با نتیجه 11 بر 5 پیروز شد مدعی خاموش این وزن آرون بروکس از آمریکا است. 
این کشتی گیر آمریکایی توانست در انتخابی دیوید تیلور را شکست دهد و جای 
او را در تیم ملی آمریکا بگیرد اما آیا آرون می تواند جانشــین شایسته او شود؟ 
مدال طلای مســابقات قهرمانی جهان زیر 23 سال مهمترین افتخار او تاکنون 

بوده است و المپیک اولین رویداد جدی او محسوب می شود. 

کشتی

در تمرینات تنها بودم

دختر قایقران ایران گفت: در تمرینات حریف تمرینی نداشــتم و انتظار زیادی 
است در المپیک با چنین حریفانی رقابت کنم. به گزارش ایسنا، فاطمه مجلل  
ملی پوش 21 ساله ایران در مرحله یک چهارم نهایی رویینگ یک نفره سنیگن 
وزن زنان المپیک پاریس ششــم شد و شــانس حضور بین 12 نفر برتر را از 
دســت داد. مجلل به نیمه نهایی C و D )تعیین رتبه 13 تا 24( رفت. مجلل 
در مورد عملکردش بیان کرد: در تمرینات حریف تمرینی نداشتم و تنها تمرین 
کردم. انتظار زیادی اســت که الان با چنین حریفانی رقابت کنم. خدا را شکر 
می کنــم که تا اینجا آمده ام.  او در مــورد تفاوت جثه خود و حریفانش گفت: 
مسابقات در ســنگین وزن برگزار می شود و من سنگین وزن نیستم.  رییس 
فدراسیون قایقرانی گفت: تا به امروز بچه ها آن چیزی که انتظار داشتیم و ما 
در اختیارشان قرار دادیم فراتر از آن ظاهر شدند ، ان شاءالله که برای مسابقات 
آتی کمک کننــد بچه ها مثل رقبایی که به راحتی می آیند و به فینال A را 
پیدا می کنند ما هم آن امکانات را فراهم کنیم. وی خاطرنشان کرد: قایقرانان 
آب های آرام هم کار ســختی در پیش دارند و باید ببینیم چه قرعه ای به آن 
ها خواهد خورد. اگر قرعه مناسب باشد و با نمایندگان آفریقا که کمی ضعیف 
تر هستند، روبرو شوند شانس خوبی برای صعود خواهند داشت. اگر به اروپایی 
ها و کشور استرالیا برخورد کنند کار بسیار سخت خواهند شد. این افراد آمده 
اند بجنگند و خودشان را نشان دهند. افرادی که نقد می کنند نقدشان درست 
و با ارزش اســت به خاطر اینکه انتظار از کاروان این است که بهترین عملکرد 
را داشته باشند. این باید مد نظر باشد که امکاناتی که در اختیارشان گذاشتیم، 
و انتظار موفقیت باید نزدیک به هم باشد. امیدوارم فراتر از انتظار ظاهر شوند.

قایقرانی

چرا نسل طلایی والیبال تکرار نمی شود

مردم ایران همچنان از نسل طلایی والیبال ایران و سرمربی 
محبوب آن زمان تیم ملی به نیکی یاد می کنند. به گزارش 
ایرنا، سال هاســت نظریه های مختلفــی در خصوص دلایل 
عدم تکرار نســل طلایی والیبال ایران عنوان شــده است؛ 
این در حالیســت کــه در همین چند ســال اخیر تیم های 
پایه والیبال ایران توانســتند در رقابت های آسیایی و جهانی 
موفقیت های زیادی کســب کنند و در حــال حاضر تعداد 
قابل توجهی از بازیکنان این تیم ها در تیم ملی بزرگســالان 
حضور دارند؛ بازیکنانی همچون امیرحسین اسفندیار، مهدی 
جلوه، محمدرضا حضرت پور، پوریــا خانزاده، مبین نصری، 
عرشــیا به نژاد و ... اینکه چرا والیبال ایران با وجود موفقیت 
در رده های پایه نمی تواند در رده بزرگســالان عملکرد قابل 
توجهی داشــته باشــد تنها یک دلیل دارد؛ پروســه انتقال 
بازیکنان پایه به تیم ملی بزرگسالان به درستی طی نمی شود. 
بازیکنــان در رده های پایه در اوج بی تجربگی هســتند و در 
پروســه رقابت های باشگاهی باید این تجربه را کسب کنند؛ 
اما از آنجایی که لیگ برتر والیبال ایران سطح بسیار پایینی 
دارد بازیکنان جوان نمی توانند روند حرفه ای گری را در این 
لیگ بیاموزند و در نتیجه با همــان تفکر آماتورگونه ای که 
در تیم های پایه داشتند راهی تیم ملی بزرگسالان می شوند. 
هر چند نســل طلایی والیبال ایران هم یک شبه به پختگی 
نرســید. کمتر کســی به یاد دارد این نسل پیش از ولاسکو 
چه شــرایطی داشت. از طرفی همه بازیکنان نسل طلایی را 
نمی توان ستاره قلمداد کرد و تنها برخی از آنها همچون سعید 
معروف، محمد موسوی، امیر غفور و شهرام محمودی دارای 
کیفیت بین المللی بودند. ضمن اینکه ولاسکو را هم نباید تنها 
دلیل موفقیت های نسل طلایی والیبال ایران قلمداد کرد؛ چرا 
که او در اولین سال حضورش در والیبال ایران تا آستانه اخراج 
هــم پیش رفت. هر چند این مربــی خدمات زیادی به تیم 
ملی کشورمان ارائه کرد. این روزها فدراسیون والیبال در حال 
مذاکره با مربیان بزرگی از کشورهای مختلف است. قطعا هر 
مربــی ای که هدایت تیم ملی والیبال ایران را بر عهده بگیرد 
نمی تواند در کوتاه مدت کار خاصی انجام دهد و باید همچون 
ولاســکو زمان کافی برای ایجاد تغییــرات در والیبال ایران 
داشته باشد. مشکل بزرگی که در حال حاضر به جان والیبال 
ایران افتاده فعالیت پررنگ دلالان اســت. این دلالان که در 
حال حاضر در فضای مجازی فعالیت زیادی می کنند با برخی 
باشگاه ها روابط ناسالمی دارند و باعث شدند جا برای بازیکنان 
و مربیان باکیفیت تنگ شــود. قطعا تا زمانی که دست آنها 
از این رشته کوتاه نشــود با هر مربی خارجی، والیبال ایران 
نمی تواند روزهای خوشــی را تجربه کند. فدراسیون والیبال 
مسیر درستی را برای انتخاب سرمربی تیم ملی والیبال طی 
می کند و بر خلاف گذشــته دیگر خبری از کمیته فنی که 
اعضایش به دنبال منافع خودشــان بودند نیست. این اتفاق 
می تواند منجر به انتخاب بهترین گزینه از بین مربیان بزرگ 

خارجی برای نشستن روی نیمکت تیم ملی شود.

معرفی سه گزینه جدید 
برای هدایت تیم ملی بسکتبال

به گفته ســخنگوی کمیته فنی فدراســیون بسکتبال، از 
میــان گزینه های پیشــنهادی برای هدایت تیم ملی ســه 
گزینه سرشــناس از کشــورهای ایتالیا، یونان و آلمان را به 
منظور مذاکرات جدی، نهایی شــده است. به گزارش  مهر، 
پروســه انتخاب سرمربی جدید برای تیم ملی بسکتبال که 
از اردیبهشــت آغاز شد بعد از گذشــت سه ماه وارد مرحله 
جدیدی از مذاکره با گزینه های موردنظر شــده است. این 
پروســه با منتفی شــدن ادامه همکاری با »هاکان دمیر« و 
همزمــان انتخاب دو گزینه خارجی و دو گزینه داخلی برای 
انتخاب سرمربی جدید آغاز شد و با رد پیشنهاد ایران توسط 
گزینه ایتالیایی )مارکو راموندینو( و پاســخ منفی دو مربی 
ایرانی )مهران شــاهین طبع و مهران حاتمی( پیگیری شد. 
اینگونه شد که فدراسیون بسکتبال انتخاب دو گزینه جدید 
خارجی برای تعیین وضعیت کادر فنی تیم ملی در دســتور 
کار قرار داد اما در عین حال بر ادامه رایزنی با مربیان داخلی 
تاکید داشت. ضمن اینکه در این میان پرونده مذاکره با مربی 
اسلوونیایی )رادوان تریفانوویچ( هم همچنان باز بود چراکه 
این مربی نه پاسخ قطعی مبنی بر پذیرش پیشنهاد ایران داده 
بود و نه پاسخ منفی. سعید تابش نیا سخنگوی کمیته فنی 
فدراســیون بسکتبال در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد 
آخرین اقدامات انجام شده برای انتخاب سرمربی جدید تیم 
ملی توضیح داد. وی در این زمینه به نشســتی اخیر کمیته 
فنی اشاره داشــت و اینکه خروجی این نشست معرفی سه 
گزینــه اروپایی برای مذاکره و رایزنی بوده اســت. تابش نیا 
با بیان اینکه نشســت اخیر کمیته فنی تا حدی به صورت 
محرمانه برگزار شد، گفت: فدراسیون بسکتبال گزینه های 
متعددی از کشــورهای مختلف را برای دور جدید مذاکرات 
مدنظــر داشــت و پرونده فعالیت ها و ســابقه کاری آنها را 
موردبررســی قرار داده بود. در بررســی تکمیلی این پرونده 
ها در کمیته فنی، ســه گزینه نهایی شــدند. وی ادامه داد: 
گزینه های جدید فدراسیون بسکتبال برای هدایت تیم ملی 
از کشورهای ایتالیا، یونان و آلمان هستند. گزینه هایی هم 
از صربســتان و اسپانیا مطرح بودند اما این سه گزینه نهایی 
شدند. سخنگوی کمیته فنی فدراسیون بسکتبال از اشاره به 
نام گزینه های ایتالیایــی، یونانی و آلمانی هدایت تیم ملی 
امتناع کرد و یادآور شــد: تصمیم بر آن است تا زمان جمع 
بنــدی نهایی، نامی از مربیان عنوان نشــود. فقط اینکه هر 
سه گزینه از مربیان شــاخص و سرشناس کشورهای خود 
و بسکتبال اروپا به حساب می آیند. تابش نیا در مورد روند 
مذاکره با این مربیان گفت: مذاکره با هر یک از این گزینه ها 
از طرف فدراسیون بسکتبال انجام خواهد شد. بر اساس روند 
مذاکرات و بررســی شرایط مربیان و همخوانی آن با شرایط 
موردنظر فدراسیون، یک گزینه نهایی و به کمیته فنی معرفی 
خواهد شد.  البته یک گزینه هم به عنوان گزینه رزرو در نظر 
گرفته می شــود تا اگر در مورد گزینه اول، جمع بندی لازم 
حاصل نشد، با گزینه دوم رایزنی ادامه پیدا کند. به گفته وی، 

تا پایان مرداد نتیجه مذاکرات مشخص و اعلام می شود.

والیبال

بسکتبال
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مردودی سردار در آزمون مهم توافق بی نتیجه تراکتور و پرسپولیس
بســیاری از فوتبال دوستان 
بابت انتخاب جدید ســردار 
آزمون بــرای تیم جدیدش 

دچار شگفتی شدند.
به گــزارش برنا، ســردار آزمون، 
تیــم  بازیکنــان  مهم تریــن  از 
ملــی و از امیدهای درخشــش 
فوتبال  ایرانی در  فوتبال دوستان 
اروپا با تصمیمی عجیب به آسیا 

برگشــت و در یکی از سطح  پایین ترین لیگ های این قاره، در شباب الاهلی امارات به بازی 
ادامه می دهد؛ اتفاقی که در مقایسه با حضور در رم، کار با مورینیو مدت زمان کوتاهی بازی 
زیر نظر آلونسو یک پسرفت کامل و یک تصمیم اشتباه در نظر گرفته می شود. سردار البته 
خودش تلویحا از ادامه حضورش در رم اســتقبال می کرد و همه می دانستند که اولویت وی 
ادامه بازی در پایتخت ایتالیاســت اما مبلغ بالای رضایتنامه او )12 میلیون یورو( یک مانع 
جدی برای ادامه فعالیتش در رم بود. پس پرونده رم را برای او باید بســته شــده دانست و 
خودش خیلی در این میان مقصر نیست. ماجرا اما جایی بغرنج می شود که بدانیم سویا هم 
به وی علاقه نشان داده بود و چند خبرنگار از نزدیک شدن وی به بازی در لالیگا خبر داده 
بود اما چنین اتفاقی رخ نداد و انتخاب این بازی، لیگ امارات بود. آزمون فصل گذشته در رم 
عملکرد بدی نداشت و برخلاف تصور بسیاری، اصلا تنبل یا غیر حرفه ای نبود. انتقادی که 
به وی وارد است، شرایط بدنی نه چندانی عالی که بابت عدم حضور در سطح اول اروپا برای 
بوجود آمده، اســت. او در این ســال ها با بازی در لیگ روسیه خیلی در زمینه قوای بدنی و 
تاکتیک پذیری پیشرفت چندانی نداشت و تفاوت درخشش عالی او در روسیه با عدم حضور 
در ترکیب اصلی رم همین مساله بود؛ جایی که نه مورینیو و نه ده روسی نمی توانستند برای 
یک بازی 90 دقیقه ای روی او حســاب کنند. در نهایت مســاله مهم درباره حضور ســردار 
در امارات »تصمیم« خود اوســت. در واقع ســردار در این ســال ها با انتقاداتی در خصوص 
تصمیماتش بابت انتخاب تیم همراه بوده و انتخاب تیمی چون شــباب الاهلی تایید کننده 

این مساله است. 
نکته ناامیدکننده ماجرا شرایط سنی سردار و افول او به لیگ امارات در شرایطی است که اگر 
در این تیم ندرخشد، پایان حضور وی در فوتبال حرفه ای خارج از ایران است. در آن صورت 
می تواند به راحتی به ســراغ تفریح و علاقه اش یعنی اسب سواری برود که البته هیچ ایرادی 
ندارد و یک چالش شخصی است. فقط ای کاش خودش می دانست انتظارات از او که یکی از 

توانمندترین مهاجمان پس از انقلاب است، بسیار بالاتر از این حرف ها بود.

اختلاف میان علیرضا بیرانوند 
اوج  به  پرسپولیس  باشگاه  و 
خود رسیده و طرفین به هیچ 
از مواضــع خود عقب  وجه 

نمی نشینند.
به گزارش ایرنا، همه چیز از تاریخ 
30 خرداد 1403 آغاز شد. جایی 
که علیرضا بیرانوند با استفاده از 
یک الحاقیه، قــرارداد خود را با 

پرسپولیس فسخ کرد و مدعی شد که این اتفاق قانونی بوده و خلافی در این رابطه مرتکب 
نشده. بیرانوند از بندی برای فسخ استفاده کرد که با استناد به آن می توانست 15 روز بعد 

از پایان مسابقات و در صورت عدم دریافت مطالبات خود قرارداد را یک طرفه ملغی کند.
پرســپولیس و تیم حقوقی اش اما بلافاصله وارد شــدند و از بیرانوند شکایت کردند. آنها 
معتقدند تمام مطالبات بیرانوند پرداخت شده و طلبی ندارد که بخواهد قرارداد را یک طرفه 
فســخ کند. بعدها بیرانوند به صورت رسمی به تراکتور رفت و شکایت طرفین از یکدیگر 
هم هنوز به رأی نهایی نرســیده و کســی نمی داند دروازه بان شماره یک تیم ملی محروم 
می شــود یا فدراسیون نتیجه را به ســود او اعلام می کند. نکته جالبی در این میان وجود 
دارد که رضا درویش در مصاحبه خود بخشــی از آن را عنوان کرد. ماجرا از این قرار است 
که حدود دو هفته قبل با بیرانوند صحبت هایی انجام و قرار شــد او به پرسپولیس برگردد 

اما با همان قرارداد قبلی. 
بیرانوند قصد بازگشت داشت اما با عدد بالا و مبلغی بیشتر از آن پولی که پرسپولیس برایش 
کنار گذاشــته بود. مهمترین مانع برای بازگشــت، قرارداد بیرانوند با تراکتور بود.  مدیران 
پرســپولیس با مســئولان تراکتور مذاکره را آغاز کردند. ابتدا باشگاه تبریزی 20 میلیارد 
غرامت خواســت اما با مذاکره این عدد به ۷ میلیارد رســید. قرار شد این مبلغ به حساب 
تراکتور واریز شــود و رضایتنامه بیرانوند به نام پرســپولیس صادر شود. گام بعدی توافق 
مالی بیرانوند با پرســپولیس بود که البته به نتیجه نرسید. گویا بیرانوند درخواست امضای 
قراردادی 55 میلیاردی را داشت که مسئولان پرسپولیس با آن موافقت نکردند. به همین 
ســادگی قرار ملاقات بیرانوند و درویش منتفی شد و فردای آن روز دروازه بان تیم ملی به 

صورت رسمی پیراهن تراکتور را پوشید. 
حال باید منتظر بمانیم و ببینیم رأی نهایی فدراسیون فوتبال به سود کدامیک خواهد بود؟ 

نه پرسپولیس کوتاه می آید و نه بیرانوند. 
بنابراین بعید است قائله به همین راحتی ها ختم به خیر شود.


